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Medlemmerne af Studienævnet for Forretningsudvikling og Teknologi  

 

Referat møde nr. 6 i Studienævnet for  

Forretningsudvikling og Teknologi  

  

Tid: Mandag den 5. december 2022, kl. 13.00 – 14.00 

Sted: Online via Zoom 

 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Godkendelse af delegationsskrivelsen, justering af praksis for barsel og principper for tildeling 

af enelokale og afskærmning 

Bilag 2a: Sagsfremstilling til delegationsskrivelsen, 2b: Delegationsskrivelsen, 2c: Sagsfrem-

stilling barsel, 2d: Sagsfremstilling enelokale/afskærmning 

 

3. Drøftelse af revideret procedurenotat for opfølgning på kursusevalueringer og projektorienteret 
forløb 
Bilag 3a: Sagsfremstilling procedurenotat, 3b: Udkast til procedurenotat 

 

4. Godkendelse af stamdata for fagudbuddet E23 

Bilag 4a: Fagudbud E23 BDE, 4b: Fagudbud E23 GMM, 4c: Fagudbud E23 Cand.polyt. 

 

5. Drøftelse af input til møde i Aftagerpanelet 
 

6. Status på handleplaner fra årlig status 
Bilag 6: GMM, handleplan 2022 

7. Nyt fra uddannelsesudvalgene 
 

8. Eventuelt 
 

 

Til stede:  

Lektor Hans Henrik Hansen (formand) 

Lektor Torben Tambo 

Ingeniørdocent John Bang Mathiasen  

Ingeniørdocent Jan Laursen (observatør) 

Studerende Frederik Vest Jørgensen (observatør, GMM) 

 

Desuden deltog:  

Cecilie Ulfkjær, Studentersager (punkt 2, observatør) 

Mette Bak Odder, Vejledning og Studieinformation (observatør) 

Mads Ulrik Pedersen, Studienævnsbetjening og Rådgivning (observatør) 
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Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og Rådgivning (referent) 

 

Fraværende med afbud:  

Studerende Martin Anker Jensen (observatør, cand.polyt.) 

Studerende Elisabeth Katballe (observatør, BDE) 

 

Punkt 2. Godkendelse af delegationsskrivelsen, justering af praksis for barsel og prin-

cipper for tildeling af enelokale og afskærmning 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling til delegationsskrivelsen, delegationsskrivelsen, sags-

fremstilling vedrørende barsel og sagsfremstilling vedrørende enelokale/afskærmning. Sagsbehand-

leren fra BSS Studier deltog under punktet. Regelgrundlaget i delegationsskrivelsen er opdateret, jf. 

nye bekendtgørelser. Desuden udgår afsnittet om framelding og udskiftning af fag efter frist af dele-

gationsskrivelsen, da denne type af ansøgninger fremadrettet behandles som faktisk forvaltning. 

 

I august 2022 trådte nye barselsregler trådte i kraft. I forlængelse heraf indeholder den nye SU-be-

kendtgørelse ændrede bestemmelser om tildelingen af SU-klip. Begge forældre har ret til 9 måne-

ders ekstra SU-klip i forbindelse med barsel. Indstillingen fra BSS Studier var, at studienævnets 

praksis for tildeling af barsel justeres, så der sikres ligestilling mellem forældrene i overensstem-

melse med de nye barselsregler. Specialet kan berosættes i 9 måneder. Studielederen for cand.polyt. 

fremhævede, at det planlægningsmæssige perspektiv ift. personale i denne sammenhæng er vigtigt 

for studielederne. Han ville ligeledes sikre sig, at studievejledningen er inddraget og informeret ift. 

de forskellige muligheder for afvikling af barsel.  

 

Tildeling af enelokaler og afskærmning har tidligere været behandlet som faktisk forvaltning, men 

fremadrettet skal disse sager afgøres af studienævnet. Indstillingen var derfor, at studienævnet vide-

refører BSS Studiers principper for tildeling af enelokaler og afskærmning. Der er krav om doku-

mentation i forbindelse med ansøgning om særlige eksamensvilkår, hvor der lægges vægt på den 

lægefaglige beskrivelse. Ansøgninger, som falder uden for de skitserede rammer, eller hvor der er 

tvivl om, hvorvidt den studerende skal tildeles enelokale eller afskærmning vil blive forelagt studie-

nævnet.  

 

Studienævnet godkendte delegationsskrivelsen, justeringen af tildeling af barsel i overensstemmelse 

med den nye barselsaftale og de nye bestemmelser om tildeling af SU-klip samt BSS Studiers prin-

cipper for tildeling af enelokaler og afskærmning. En fælles AU praksis for tildeling af lydisolerende 

hovedtelefoner vil blive drøftet på et senere tidspunkt. Dispensationsansøgninger, som vedrører 

brug af lydisolerende hovedtelefoner, vil derfor blive forelagt studienævnet til behandling som hid-

til, indtil der er truffet en fælles beslutning på området. 

 
Punkt 3. Drøftelse af revideret procedurenotat for opfølgning på kursusevalueringer 
og projektorienteret forløb 
Til punktet var fremsendt sagsfremstilling og udkast til revideret procedurenotat. Det tiltagende 

omfang af projektorienterede forløb på Aarhus BSS nødvendiggør bedre kvalitetssikring af forlø-

bene og information om de studerendes læringsudbytte. I forlængelse heraf foretages ligeledes en 

opdatering af procedure for opfølgning på evalueringsresultaterne.  

 

Studienævnet drøftede udkastet til det reviderede procedurenotat og opfølgningen på de projektori-

enterede forløb. På GMM og cand.polyt. evalueres projektsamarbejder, det samme gør sig gældende 

for praktikken på GMM. Spørgsmålene er tilpassede, så de passer til forløbene. De er direkte rettet 

mod de studerendes læring, når de er ude at lave projekter. Det overordnede udbytte er sammenlig-

neligt med de øvrige evalueringer. Ift. kursusevalueringerne generelt er der i studienævnet fokus på, 

at projekterne også er med i evalueringer.  
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Punkt 4. Godkendelse af stamdata for fagudbuddet E23 

Til punktet var fremsendt fagudbud for BDE, GMM og cand.polyt. På BDE udbydes et nyt valgfag 

’Forretningsplan og vækststrategi’, der erstatter de to tidligere valgfag ’Forretningsplan’ og ’Strategi 

og vækst’. På GMM udbydes på 3. semester de nye dansksprogede fag ’Supply chain management og 

bæredygtighed’, ’Økonomistyring og beslutningstagen’ og ’Virksomhedprojekt-3’ i henhold til den 

nye 2022 studieordning. Eventuelle udfordringer ift. afviklingen af såvel dansksprogede som en-

gelsksprogede fag vil blive håndteret undervejs. Studielederne for BDE og GMM har fokus på dette i 

takt med, at den dansksprogede GMM når længere frem i studieforløbet. Ændringerne på cand.po-

lyt. er godkendt i forbindelse med den nye studieordning 2023. Ift. valgfagene erstattes ’Company 

Project’ på henholdsvis 5 og 10 ECTS af ’Business Development Project’ på 5 og 10 ECTS. ’Multi-

Technology Specialisation’ på 5 og 10 ECTS erstattes af ’Technology Focus Project’ på 5 og 10 ECTS. 

’Sustainability in a Business Development Perspective’ på 10 ECTS erstattes af ‘Sustainability in En-

gineering and Operations’. 

 

Punkt 5. Drøftelse af input til møde i Aftagerpanelet 

Der afholdes møde i aftagerpanelet den 16. december. Studielederne for cand.polyt. og GMM havde 

udarbejdet et forslag til dagsordenen med fokus på status på de tre uddannelser, optag på ingeniør-

uddannelserne, digitalisering og bæredygtighed samt nye medlemmer til aftagerpanelet. Studielede-

ren for GMM pegede på, at han gerne vil kigge fremad og få input fra virksomhederne ift., hvad de 

forstår ved digitalisering og bæredygtighed, og hvilke kompetencer der efterspørges i forbindelse 

med dette. Studielederen for BDE fremhævede, at det er muligt at få input fra andre end aftagerpa-

nelet. I løbet af de seneste år har mange BDE’ere været i praktik med fokus på digitalisering og bæ-

redygtighed, og deres input til områderne bør derfor også vægtes. 

 

Punkt 6. Status på handleplaner fra årlig status 

Til punktet var fremsendt handleplan 2022 for GMM, da studielederen for GMM var forhindret i at 

deltage i forrige møde, og orienteringen om handleplanen for GMM blev derfor udskudt til dette 

møde. 
o Evaluering af igangsatte sociale og faglige initiativer med henblik på at afdække en positiv ind-

flydelse på den sociale trivsel: Klassens time, som er gennemført med 1. semester og 3. semester, 

indikerer et godt studiemiljø. I november blev der gennemført individuelle samtaler med alle 1. 

semester studerende. Hovedparten fremhævede et godt og konstruktivt studiemiljø. 

o Svarprocenterne blandt de studerende ift. undervisningsevalueringer og Uddannelseszoom for-

bedres vha. flere direkte rykkere til de studerende via mail: Processen for at forbedre svarprocen-

ten har være italesat på flere GMM møder, og studielederen har snakket med samtlige fagansvar-

lige om at forbedre svarprocenten.  

o Den nye 4 + 8 + 4 semesterstruktur på 2022 studieordningen evalueres med henblik på at af-

dække såvel positive som negative effekter på stress, faglig trivsel og social trivsel: Dette punkt 

afventer. 

o Den dansksprogede GMM uddannelse markedsføres bredere med henblik på større optag fra 

S23: Taskforce er nedsat. 

Studenterobservatøren for GMM var glad for, at det går godt for de nye studerende. Generelt sav-

nede han dog et større engagement fra de studerende. Studenterforeningen arbejder på dette. På 

BDE arbejdes der tilsvarende med at forbedre studiemiljøet vha. BDE foreningen og IDA. Der blev 

peget på, at der snarere er tale om en problematik på BTECH niveau, hvor der er en udfordring med 

det sociale miljø på campus Herning. Formanden spurgte, om der er blevet informeret godt nok ift. 

de forskellige arrangementer. Dette er tilfældet, der er snarere tale om en problematik ift. stude-

rende, der kommer langvejs fra. På næste møde vil studienævnet drøfte, hvordan der kan skabes 

mere engagement på tværs. Der blev opfordret til at finde konkrete forslag, der kan drøftes.  
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Punkt 7. Nyt fra uddannelsesudvalgene 

GMM: Der har være positive tilbagemeldinger fra 1. semester. En studerede har foreslået, at ’Per-

sonlige og sociale kompetencer’ kører gennem hele studiet. Der arbejdes aktuelt på at kombinere 

supply chain management og bæredygtighed, der skal køre fra 3. semester. På 4. semester kombine-

res supply chain management med digitalisering, der arbejdes på at finde undervisere til dette.  

Cand.polyt.: Fremmøde i undervisningen har været lavt siden efterårsferien. Studieintensiteten lig-

ger ellers højt, men ses ikke i det fysiske fremmøde. Det er et generelt problem på de fleste uddan-

nelser. De studerendes adfærd er anderledes end før corona-perioden. 

BDE: 3. semester, der var hjemme i corona-perioden, er aldrig for alvor kommet fysisk tilbage. Det 

ser bedre ud med 1. semester. 

Formanden opfordrede til, at fysisk fremmøde drøftes i uddannelsesudvalgene og sættes ligeledes 

på dagsordenen til næste studienævnsmøde. 

 
Punkt 8. Eventuelt 

Der var ikke noget under eventuelt. 

 

Mødet sluttede kl. 14.00 

 

Hans Henrik Hansen, formand / Tine Fuglsang, referent 
 

 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 


